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PRAHA Na nápad města o využití náplavek se ředitel závodu Dolní Vltava Jiří Friedel netváří příliš 
nadšeně. Nelíbí se mu hlavně plovoucí zařízení, jež mají umožnit si břehy patřičně užít. „Praha je 
specifická tím, že z jihu přitéká neregulovaná Berounka. Proto může být nástup povodně neuvěřitelně 
rychlý,“ varuje Friedel a poukazuje na katastrofální povodeň z roku 1872, kdy se nad Berounkou v 
sobotu odpoledne prohnaly silné bouřky a k ránu už byla velká voda v Praze.

Kvůli nečekané rychlosti tehdy zahynulo 337 lidí. Blesková povodeň ale může přijít i dnes. „Z 
řeky se musí všechna plavidla odklidit do chráněných přístavů co nejdříve. Čím více jich na hladině je, 
tím déle to trvá a riziko roste,“ říká Friedel. Hrozí, že se potopí nebo zaklíní pod mostem a napáchají 
ještě větší škody. Nejhorší jsou plavidla bez vlastního motoru, tedy právě různé pontony. Ty musí 
odtáhnout remorkér či odvézt nákladní auto. Dokud není hladina „čistá“, nelze ani regulovat průtok z 
přehrady Orlík. Zvýšení hladiny snižuje podjezdovou výšku pod mosty a lodě už je nemusí podeplout.

Zákaz plavby se přitom vyhlašuje už při jednoleté vodě. To se náplavky zcela uzavírají a v tu 
chvíli by už měly být vyklizené.
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